
P r o t o k ó ł  Nr 39/17

z posiedzenia Komisji Gospodarczej z 25 września 2017 r. 

Posiedzenie komisji  odbyło się w sali sesyjnej Urzędu Miejskiego Trzcianki  
w godz. 1600 –  1845.
 
W posiedzeniu udział wzięli:
1) członkowie komisji, zgodnie z załączoną listą obecności,
2) pan Krzysztof Czarnecki Burmistrz Trzcianki,
3) pani Grażyna Zozula Zastępca Burmistrza Trzcianki,
4) pani Joanna Zieńko Skarbnik Gminy, 
5) pan Witold Putyrski Kierownik Referatu, 
6) pani Grażyna Wiśniewska prezes ZIK sp. z o.o. w Trzciance,
7) pan M. Kukuś prezes TTBS sp. z o.o. w Trzciance,
8) pan Z. Kaletka Prezes MPEC „MEC” sp. z o.o. w Trzciance.

Ad 1) Otwarcie posiedzenia. 
Spotkanie otworzył, witając wszystkich obecnych, i prowadził Przewodniczący 
Komisji pan Tomasz Tomczak.  

Ad 2) Przyjęcie porządku posiedzenia. 
Przewodniczący  Komisji  pan  Tomasz  Tomczak  zaproponował  zamianę 
kolejności punktów 4 i 5. Radni przyjęli poprawkę do porządku w głosowaniu: 
za 10 (jednogłośnie). 
Porządek przedstawiał się następująco:

1. Otwarcie posiedzenia.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu Nr 38/17 z dnia 16.08.2017 r.
4. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Trzcianki w gminnych spółkach 

za ostatni rok kalendarzowy. 
5. Analiza wykonania budżetu gminy Trzcianka za I półrocze 2017 r. 
6. Wnioski komisji do projektu budżetu gminy Trzcianka na 2018 rok. 
7. Opiniowanie projektów uchwał Rady Miejskiej. 
8. Zapoznanie się ze sprawami wniesionymi do komisji.



9. Bieżąca informacja o prowadzonych inwestycjach na terenie gminy.
10. Informacja o realizacji wniosków Komisji Gospodarczej.
11. Wolne wnioski i zapytania. 
12. Zamkniecie posiedzenia.

 
Ad 3) Przyjęcie protokołu nr 38/17 z 16.08.2017 r.
Uwag  nie  było.  Protokół  nr  38/17  z  posiedzenia  Komisji  zatwierdzono  
w głosowaniu: za 10, przeciw 0, wstrzymujących 0. 

Ad 4) Sprawozdanie z działalności Burmistrza Trzcianki w gminnych spółkach 
za ostatni rok kalendarzowy. 
Sprawozdanie  z  działalności  Burmistrza  Trzcianki  w  gminnych  spółkach  za 
ostatni rok kalendarzowy radni otrzymali drogą elektroniczną  www.hdsesja.pl. 
Kserokopia  pisma  OR.0057.7.2017.AK  z  28.07.2017  r.  w  załączeniu  do 
protokołu.

Kolejno głos zabrali Prezesi spółek gminnych:

Pan Zbigniew Kaletka, między innymi stwierdził, że przedmiotem prowadzonej 
przez  Spółkę  działalności  w 2016 r.  był  wynajem nieruchomości  na  własny 
rachunek  oraz  obsługa  nieruchomości  świadczona  na  zlecenie.  Sytuacja 
finansowa Spółki wygląda miedzy innymi tak, że do spłaty pozostał kredyt do 
WIOŚ  w  wysokości  410.000  euro.  Termin  spłaty  20.09.2019  r.  
W kolejnych latach powinni być czyste zyski, które będą z VEOLI Poznań. Są 
jeszcze  drobne  pożyczki  z  podmiotami  gospodarczymi,  ale  nie  z  bankami. 
Rozliczenia, które nastąpią po spłacie pożyczki. Inwestycja kosztowała ponad 
20  mln  zł.  Była  również  pożyczka  w  Wojewódzkim  Funduszu  Ochrony 
Środowiska ok. 1.700.000 zł. Do tego były dopłaty do odsetek przez WFOŚ. 
Dobrym wsparciem była dotacja 7.500.000 w Eko-Funduszu. 

Radny T. Tomczak pytał o okres dalszej działalności kotłowni w tym stanie.

Pan Zbigniew Kaletka wyjaśnił,  że kotłownia jest na bieżąco konserwowana. 
Dzierżawca wymienił wszystkie pompy na dobrej jakości. Na kotłach nie widać 
śladu zużycia, ponieważ opalane są czystymi zrębkami drewna. Jest to jedna  
z  czystszych  kotłowni.  Są  prowadzone  też  rozmowy  z  VEOLIĄ  na  temat 
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kogeneracji,  czyli  wytwarzanie  ciepła  i  prądu,  ale  szerzej  znają  temat 
udziałowcy. 

Pani G. Wiśniewska Prezes ZIK sp. z o.o. w Trzciance przypomniała, że spółka 
powołana została uchwałą Rady Miejskiej Trzcianki w 1999 r. Organami spółki 
są Rada Nadzorcza i Zarząd, który ona reprezentuje. Zgromadzenie Wspólników 

w  2016  r.  było  reprezentowane  jednoosobowo  przez  Burmistrza  Trzcianki  
K.  Czarneckiego.  Następnie  przedstawiła  składy  Rad  Nadzorczych 
funkcjonujące w 2016 r.(jak w sprawozdaniu Burmistrza do protokołu). 
Informując o przedmiocie działalności Spółki stwierdziła, że jest to produkcja 
i  uzdatnianie  wody,  usługi  rozprowadzania  wody,  odbiór  i  odprowadzenie 
ścieków,  wykonywanie  robot  ogólnobudowlanych  w  zakresie  rozdzielczych 
obiektów  liniowych,  wydawanie  warunków  technicznych  przyłączy, 
uzgadnianie  projektów w zakresie  wydanych warunków,  eksploatacja  szaletu 
publicznego  i  rekultywacja  składowiska  odpadów.  Sytuacja  ekonomiczno-
finansowa Spółki:  ZIK w 2016 r.  nie  nabył  własnych udziałów, nie  posiada 
własnych oddziałów i nie korzystał z instrumentów w zakresie ochrony przed 
ryzykiem. 
Następnie  przedstawiła  sytuację  kadrową  spółki:  Od  1  stycznia  2016  r. 
zatrudnionych było 46 osób,  z  tego 13 stanowiska  nierobotnicze  oraz  33 na 
stanowiskach robotniczych. W trakcie 2016 r. dwóch pracowników przeszło na 
emeryturę, dwóch przeszło do innej pracy a jednego zwolniono. Na koniec roku 
zatrudnionych było 45 osób. 
Sytuacja  majątkowa:  ZIK  posiada  rzeczowe  aktywa  trwałe  o  wartości 
bilansowej prawie 41.852 tys. , w tym 92,7 % to budynki i budowle. Zakład nie 
posiada własnego zaplecza biurowo-socjalnych. Dzierżawione są pomieszczenia 
od TTBS i Kombudu. 
Inwestycje dokonane w 2016 r.: ZIK poniósł nakłady na zadania inwestycyjne 
oraz  remontowe  na  kwotę  1.544.642  zł,  z  tego  1.330.000  to  nakłady 
inwestycyjne i 207.000 remonty w środkach trwałych. Najważniejsze zadania  
w  2016  r.  to  zakończenie  budowy  sieci  kanalizacyjnej  w  ul.  Chopina, 
zlikwidowano oczyszczalnię ścieków we Wrzącej,  Działalność spółki nie jest 
uciążliwa dla środowiska. Spółka posiada ważne operaty wodno-prawne wraz  
z  pozwoleniami  wodno-prawnymi  zarówno  w  zakresie  poboru  wód  jak  
i  eksploatacji  urządzeń  oraz  odprowadzania  ścieków  do  środowiska  przez 

3



pracującą  oczyszczalnię.  Opłaty  za  korzystanie  ze  środowiska  w  2016  r. 
wynosiły prawie 136.000 zł. 

Radny T. Tomczak pytał o rekultywację wysypiska. 
Pani  G.  Wiśniewska  wyjaśniła,  że  zakończenie  rekultywacji  w  sensie 
utworzenia tzw. korony na wysypisku ma być wykonane do marca przyszłego 
roku. Natomiast  całkowite zakończenie  do końca września  2018 r.  Prace idą 
zgodnie  z  harmonogramem.  Rekultywacja  i  monitorowanie  składowiska  jest 
procesem ciągłym i będzie trwał pryzm najmniej 30 lat. 
Na pytanie Przewodniczącego Komisji  T. Tomczaka w sprawie budowy sieci 
wodociągowej  w Rudce o wartości  100.000 zł  wyjaśniła,  że  podłączyło się  
21 domostw. W tym roku pozostała do realizacji budowa sieci deszczowej przy 
nowym  budynku  Spółdzielni  Mieszkaniowej  na  ul.  Matejko-Fabryczna. 
Położono sieć  łączącą  ul.  Matejki  z  ul.  Sikorskiego,  jest  wykonana  również 
kanalizacja sanitarna. Kanalizacja deszczowa będzie uzgadniana z wykonawcą 
nawierzchni.  Realizowana  jest  również  sieć  kanalizacji  sanitarnej  
w ul. Reymonta.  Są prace początkowe kanalizacji ul. Chrobrego, Sobieskiego 
i Batorego do końca roku etap projektowy. 

Pan M. Kukuś Prezes TTBS sp. z o.o. w Trzciance stwierdził między innymi, że 
TTBS powstał na mocy uchwały Rady Miejskiej Trzcianki w grudniu 1997 r. 
Gmina Trzcianka jest jedynym udziałowcem. W 2016 r. zysk brutto wyniósł ok. 
74.000 zł, netto ok. 34.000 zł. Z bieżących remontów to docieplenie elewacji 
biurowca przy ul.  Żeromskiego.  W ubiegłym roku rozstrzygnięto przetarg na 
budowę budynku przy  ul.  Kopernika  wielorodzinnego.  Cena firmy  wybranej 
była niższa o ok. 20% niższa kosztorysy ofertowe i o ok. 30.000 zł niższa od 
kolejnego konkurenta. Była to cena rynkowa. Budowę rozpoczęto we Wrześnu 
i do maja szła bez problemów. Obecnie już jest na ukończeniu, ale firma ma 
problemy z pracownikami. Dodatkowo ceny materiałów budowlanych wzrosły 
co najmniej o 20%. Od września powinni mieszkać już tam najemcy. Roboty 
budowlane  miały  zakończyć  się  w  lipcu  a  do  końca  sierpnia  zgoda  na 
użytkowanie. Kary umowne za nieterminowe zakończenie robót w wysokości 
0,1%  za  dzień.  Miesięcznie  to  ok.  100.000  zł.  W  budownictwie  nie  jest 
jednostajnie.  Dziś  jest  rynek  wykonawcy.  TTBS  ma  dostać  niebawem 
pozytywną  opinię  nt.  wniosku  adaptacji  budynku  przy  ul.  Mickiewicza  na 
mieszkania. Kosztorys inwestorski przewiduje niestety wyższe stawki za m2 niż 
przy ul. Kopernika.   Są problemy, bo firmy nie stają do przetargu i podobnie 
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może  być  z  budynkiem  na  ul.  Mickiewicza.  Budynek  wymaga 
natychmiastowego remontu, bo w tym stanie dłużej nie powinien stać. 
Dodał również, że wnioskował do Burmistrza, aby w przyszłorocznym budżecie 
przewidzieć dodatkowe środki, bo może zdarzyć się, że po ogłoszeniu przetargu 
będą potrzebne dodatkowe środki na realizację budynku przy ul. Mickiewicza, 
ewentualnie decyzja, że nie warto ratować tego budynku. 
Budynek  jest  własnością  gminy.  Są  uzgodnienia,  że  po  uzyskaniu  zgody 
kredytowej  i  podpisaniu  umowy  z  wykonawcą  gmina  wniesie  budynek  na 
majątek TTBS. Budynek Kopernika – jest jedno wolne mieszkanie. 
 
Ad 5) Analiza wykonania budżetu gminy Trzcianka za I półrocze 2017 r. 
 Zarządzenie  Burmistrza  Trzcianki  Nr  137/17  z  29.08.2017  r.  w  sprawie 
informacji  o  przebiegu  wykonania  budżetu  gminy  Trzcianka  za  pierwsze 
półrocze, informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej oraz 
informacji o przebiegu wykonania planu finansowego samorządowych instytucji 
kultury  za  pierwsze  półrocze  2017  r.  radni  otrzymali  droga  elektroniczną 
www.hdsesja.pl. 
Pan T. Tomczak poinformował, że otrzymał w formie papierowej uchwałę Nr 
SO-0953/54/17/2017 składu Orzekającego RIO w Poznaniu z dnia 18 września 
2017 r. wyrażającą opinię o informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy 
Trzcianka za pierwsze półrocze 2017 roku.  Kserokopia w załączeniu. 

Pani J.  Zieńko stwierdziła,  że jest  to bardzo obszerny materiał  i  ewentualnie 
kilka słów wprowadzenia i odpowie na pytania radnych. 
Stwierdziła,  że  jest  to  informacja  o  przebiegu  wykonania  budżetu  gminy 
Trzcianka  za  pierwsze  półrocze,  informacja  o  kształtowaniu  się  wieloletniej 
prognozy finansowej oraz informacja o przebiegu wykonania planu finansowego 
samorządowych  instytucji  kultury  za  pierwsze  półrocze  2017  roku.  Ogólnie 
wykonanie  budżetu  za  pierwsze  półroczne,  nie  ma  obaw  aby  nie  został  on 
wykonany. Małe pozycje są analizowane, co do które jest prawdopodobieństwo, 
że nie będą wykonane ale są pozycje już praktycznie w ok. 100%. 

Pan T. Tomczak pytał o wykonanie dochodów i pozycje, które mają wykonanie 
30%, 31%, 35%, tj. sprzedaż majątku i dotacje na inwestycje współfinansowane 
ze środków UE i dotacje w ramach porozumienia. 
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Pani  J.  Zieńko  wyjaśniła,  że  dotacje  realizowane  na  mocy  porozumień  dot. 
realizacji  projektu  w  porozumieniu  ze  Starostwem  i  praktycznie  wpłynęło 
70.000 zł. To będzie zrealizowane. Sprzedaż majątku gminy to pozycja będzie 
proponowana do zmniejszania. Jest dużo majątku wystawianego do sprzedaży 
ale jest słabe zainteresowanie. 

Pan W. Putyrski dodał, że na dziś zaangażowanie inwestycyjne jest 99,9% ale 
problem z  dochodami,  bo  mimo  wielokrotnych  prób  sprzedaży,  szczególnie 
działek budowlanych nie ma ofert. Gmina do każdej działki musi doda VAT, a 
w prywatnym obrocie tego nie ma. Procedury sprzedaży są również utrudnione, 
co często zniechęca zainteresowanych. 

Pani  J.  Zieńko  wyjaśniła,  że  dotacje  na  inwestycje  dotyczą  dotacji  na 
termomodernizację. Gmina otrzymała kolejną transzę. Nie ma zagrożenia. 

Radny M. Łuczak przypomniał, że zwrócił kiedyś uwagę, że wyceny gruntów 
rolnych są bardzo zawyżone, bo w prywatnym obrocie tańsze nie są zbywane.

Przewodniczący komisji poprosił o wyrażenie opinii do informacji z wykonania 
budżetu za I półrocze 2017 r. Radni głosowali: za 9, przeciw 0, wstrzymujących 
0. 

Ad 6) Wnioski komisji do projektu budżetu gminy Trzcianka na 2018 rok. 

Radny  R.  Szukajło  zaproponował  udrożnienie  ruchu  pojazdów  przez  
os. Kasprowicza od ul. Sikorskiego i ewentualne rozmowy, co można zrobić  
w tym temacie i rozważenie realizacji inwestycji w przyszłym roku. 

Przewodniczący komisji prosił o zgłoszenie na piśmie szczegółowego wniosku. 
Radny R. Szukajło dołączył wniosek na piśmie, jak w załączeniu do protokołu 

Radny  T.  Tomczak  odniósł  się  do  układu  komunikacyjnego  Trzcianki  
i  problemów  z  przejazdem.  W  studium  kierunków  zagospodarowania  
i warunków zagospodarowania temat układu komunikacyjnego miasta w jednej 
części  jest  załatwiona,  ale  gmina  może  powinna  zlecić  opracowanie  całego 
układu  komunikacyjnego  miasta.  Są  podejmowane  rożne  różne  rozmowy  
z Zarządami Dróg Powiatowych i Wojewódzkich odnośnie budowy obwodnicy, 
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budowy ronda przy Prostej. Jest duży ruch tranzytowy przez miasto, ale i duży 
ruch  przez  miasto.  Rozpoczęcie  prac  nad  profesjonalnym  układem 
komunikacyjnym  miasta  pomogłoby  w  staraniu  się  o  inwestycje.  Zapewne 
będzie to kosztować, ale dobrze byłoby mieć taki dokument. 

Pan  W.  Putyrski  stwierdził,  że  problem  nie  jest  w  opracowaniu  planu  ale 
pieniądzach  na  prace.  Ten  układ  komunikacyjny  zawarty  w  studium  jest 
wystarczający do rozwiązywania problemów. Są to olbrzymie koszty związane 
na przykład z opracowaniem koncepcji  obwodnicy wschodniej  części  miasta. 
Jest to wydatek w granicach miliona złotych. Zamiast opracowywać projekty 
czy  programy  zająć  się  rozwiązaniem  problemów,  np.  Kasprowicza  i  była 
Niedźwiedziówka z drugiej strony. To może rozładować ruch przez miasto. Nie 
ma, np. alternatywnego objazdu w kierunku Siedliska. 
Już  była  mowa  o  opracowaniu  miejscowego  planu  zagospodarowania  
z obwodnicą wschodnią i do tego są przygotowania. Plan może być opracowany 
w ciągu dwóch lat i wówczas zaczną się wykupy gruntów, co przy obecnych 
planach inwestycyjnych jest ogromnym obciążeniem budżetu. 

Burmistrz K. Czarnecki dodał, że gmina ma zobowiązania już na kolejny rok. 
Milion  złotych  do  kolejnego  budynku  TTBS należy  zaplanować,  dotyczy  to 
cmentarza, Warsztaty Terapii Zajęciowych, pomosty nad jeziorem, boisko przy 
SP Nr 2. 

Radny  R.  Szukajło  zwrócił  uwagę,  że  przy  obecnych  obciążeniach  jest  to 
problem.

Radny T. Tomczak zwrócił się z pytaniem czy np. pracownicy referatu mogliby 
spisać pomysły na udrożnienie systemu komunikacyjnego Trzcianki. Mówi się 
o rożnych odcinkach, ale czy istnieje jakaś lista rankingowa, co powinno być 
zrobione  i  co  polepszy.  Opracowanie  jakiegoś  planu  z  badaniami  natężenia 
ruchu  jest  za  drogie  ale  stworzenie  dokumentu,  który  będzie  pomysłem  na 
udrożnienie ruchu w mieście. 

Pan  W.  Putyrski  odpowiedział,  że  można  sobie  opracować  propozycje  czy 
koncepcje  układu,  ale  musi  to  być  uzgodnione  z  tymi,  z  którymi  będzie 
realizowane.  Te układy komunikacyjne wynikają ze studium i trzeba realizować 
kolejno, a nie opracowywać koncepcje, bo to kosztowne. 
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Radny  R.  Szukajło  potwierdził,  że  mamy  tą  koncepcję  w  studium  i  może 
wyrysować  sobie  to,  co  jest  potrzebne  dla  Trzcianki,  nie  przez  jakiegoś 
inżyniera kontraktu, ale zbierzmy do w całość. 

Radny W. Perski zwrócił uwagę na zamkniętą drogę przy linii kolejowej, co też 
odciążyłoby ruch. Może wykonanie małych prac, polepienia dziur pozwoliłoby 
na otwarcie drogi. 

Pan W. Putyrski odpowiedział, że droga ta nie spełnia warunków technicznych 
połączenia dróg z koleją i otwarcie jej na nowo nie jest takie proste. 

Radny K. Jaworski wnioskował o przesunięcie kolejności realizacji skateparku 
przed lodowiskiem. 

Ad 7) Opiniowanie projektów uchwał Rady Miejskiej. 
Komisja zapoznała się z projektami uchwał:
1.  Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej 

gminy Trzcianka na lata 2017- 2032.

Pani  A.  Zieńko  wyjaśniła,  że  zmiany  są  kosmetyczne,  polegające  na 
dostosowaniu WPF do zmian w budżecie i zmniejszeń limitów zobowiązań w 
związku z podpisanymi umowami. 
Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie jednogłośnie. Głosowało za 
8.

2. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2017 rok.   

Pani A. Zieńko przedstawiła większe zmiany do uchwały budżetowej:

Zwiększa się plan dochodów o kwotę 311.942,00 zł, w tym:
1) 109.134,26 zł - dotacja celowa z budżetu państwa przeznaczona na zwrot 

części wydatków wykonanych w ramach funduszu sołeckiego w 2016 r.;
2) 153.337,00  zł  -  dotacja  celowa  z  budżetu  państwa  przeznaczona  na 
realizację zadań zleconych;
Pozostałe  zwiększenia  lub  zmniejszenia  są  urealnieniem  kwot  budżetowych 
dochodów. 
Wprowadza się zmniejszenia w planie dochodów o kwotę 222.305,00 zł, w tym:
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221.251,00 zł dochody ze sprzedaży składników majątku. 
Zmiany po stronie wydatków:

Dział 600 Transport i łączność Rozdział 60014 drogi publiczne powiatowe
Zaplanowano  2.206,00  zł  na  pomoc  finansową  dla  powiatu  czamkowsko  - 
trzcianeckiego  na  sfinansowanie  kosztów  za  wykup  gruntu  pod  drogę 
powiatową 1324P w miejscowości Runowo.

Rozdział 60016 drogi publiczne gminne
Zmniejsza  się  plan  wydatków  na  przeglądy  techniczne  dróg  o  1.500,00  zł. 
Zwiększa się o 62.394,00 zł plan wydatków bieżących, w tym: 14.394,00 zł na 
remonty  i  utrzymanie  przepustów  drogowych  oraz  48.000,00  zł  na  remonty 
bieżące dróg.
Zwiększa  się  wydatki  w  §  4300  o  1.007,50  zł  wydatki  funduszu  sołectwa 
Wapniarnia Pierwsza.

Dział 700 Gospodarka mieszkaniowa
Zmniejsza  się  wydatki  o  8.500,00  zł  na  wypłaty  odszkodowań  za 
niedostarczenie lokali socjalnych.

Rozdział 70005 gospodarka gruntami i nieruchomościami
Zmniejsza się wydatki o 118.500,00 zł, w tym:
1) 5.000,00 zł zakup materiałów i wyposażenia,
2) 16.500,00 zł zakup węgla,
3) 9.000,00 zł woda i odprowadzenie ścieków,
4) 5.500,00 zł usługi konserwatorskie,
5) 2.500,00 zł odprowadzenie wód deszczowych,
6) 70.000,00 zł czynsze do wspólnot,
7) 10.000,00 zł podziały, wyceny, mapy.

Zwiększa się o 25.500,00 zł, w tym:
1) 13.000,00 zł zakup gazu,
2) 2.000,00 zł usługi kominiarskie i inne,
3) 5.000,00 zł budowa kotłowni w Radolinie,
4) 5.500,00 zł usługi remontowe.

Rozdział 71004 plany zagospodarowania przestrzennego
Zmniejsza  się  o  35.000,00  zł  plan  wydatków  na  plany  zagospodarowania 
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przestrzennego. Przenosi się 3.000,00 zł z § 4300 do § 4170 na wynagrodzenia 
bezosobowe.

Dział 750 Administracja publiczna
Rozdział 75011 Urzędy wojewódzkie - zadania zlecone
Zwiększa  się  o  153.337,00  zł  wydatki  na  realizację  zadań  wynikających  
z ustawy - Prawo o aktach stanu cywilnego, ustawy o ewidencji ludności oraz 
ustawy o dowodach osobistych.

Rozdział 75011 Urzędy wojewódzkie - zadania własne
Zmniejsza  się  o  153.337,00  zł  wydatki  za  zadania  własne  w  związku  
z otrzymaną dotacją na zadania zlecone.

Rozdział 75075 promocja jednostek samorządu terytorialnego
Zmniejsza się wydatki na zakup twórczości trzcianeckich artystów o 1.420,00 zł 
i  publikacje  reklamowo-promocyjne  o  192,00  zł  i  przenosi  się  na  konkursy 
szkolne. Zwiększa sie wydatki na współpracę z mediami o 5.000,00 zł. 

Rozdział 75095 pozostała działalność
Zwiększa się wydatki własne o 1.986,00 zł na opracowanie gminnego programu 
rewitalizacji gminy Trzcianka.

Dział 754 Bezpieczeństwa publiczne i ochrona przeciwpożarowa 
Zmniejsza  się  o  6.800,00  zł  plan  wydatków na  ratownictwo  wodne.  Środki 
przenosi się do działu sport. 

Dział 758 Różne rozliczenia Rozdział 75818 rezerwy ogólne i celowe
Zmienia się przeznaczenie części rezerwy inwestycyjnej na realizację programu 
budowa przydomowych oczyszczalni ścieków tj. 4.305,00 zł. Środki przeznacza 
się na wydatki bieżące w dziale 900 rozdział 90019. Plan rezerwy po zmianach 
wynosi 25.695,00 zł.

Dział 801 Oświata i wychowanie Rozdział 80101 szkoły podstawowe
Zwiększa  się  o  50.000,00  zł  plan  wydatków  na  wynagrodzenia  osobowe 
pracowników.
W załączniku  dotyczącym zestawienia  dotacji  udzielanych  z  budżetu  gminy 
Trzcianka  wprowadza  się  przeniesienia  w  planie.  Zmiana  wynika  z 
przekształcenia  Zespołu  Szkól  Katolickich  w  Katolicką  Szkołę  Podstawową. 
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Dotyczy to również rozdziałów: 80103, 80110 oraz 80150.

Rozdział 80195 pozostała działalność
Zmniejsza  się  o  17.600,00  zł  wydatki  na  termomodernizację  obiektów 
oświatowych  (Szkoła  Podstawowa  w  Przyłękach,  Szkoła  Podstawowa  w 
Rychliku).

Dział 852 Pomoc społeczna  
Zwiększa  się  o  114.212,00  zł  plan  wydatków  na  odpłatność  za  pobyt 
mieszkańców z gminy Trzcianka w Domach Pomocy Społecznej.

Rozdział 85228 usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze 
Zmniejsza się plan wydatków na usługi opiekuńcze o 70.000,00 zł.

Dział 855 Rodzina rozdział 85504 wspieranie rodziny
Zwiększa się 60.505,00 zł plan wydatków na współfinansowanie pobytu dzieci 
w rodzinach zastępczych.

Rozdział 85505 tworzenie i funkcjonowanie żłobków
Zwiększa  się  o  1.279,00  zł  plan  wydatków  na  prowadzenie  oddziału 
żłobkowego przy Przedszkolu Nr 1.

Dział 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska rozdział 90001 
gospodarka odpadami
Zmniejsza się o 2.500,00 zł opłaty za wody opadowe.

Rozdział 90015 oświetlenie ulic, placów i dróg
Zmniejsza  się  1.007,50  zł  plan  wydatków  funduszu  sołectwa  Wapniamia 
Pierwsza  na  zadanie  inwestycyjne  -  rozbudowa  sieci  oświetleniowej  (środki 
przenosi się do działu 600 rozdział 60016).

Rozdział 90019 Wpływy i wydatki związane z gromadzeniem środków z 
opłat i kar za korzystanie ze środowiska
Zaplanowano wydatki  w kwocie 4.305,00 zł na opracowanie sprawozdania z 
realizacji Programu Ochrony Środowiska. 
Zwiększa się o 453,00 zł plan wydatków na opłaty za zużycie wody do fontann 
na terenie miasta.
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Dział 921 Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego Rozdział 92109 domy 
i ośrodki kultury, świetlice i kluby
Zmniejsza się o 87.000,00 zł plan wydatków na modernizację sali wiejskiej we 
Wrzącej.  Zaplanowano  15.000,00  zł  na  projekt  budowy  sali  wiejskiej  we 
Wrzącej. 

Rozdział 92116 biblioteki
Zwiększa się plan dotacji dla Biblioteki Publicznej Miasta i Gminy Trzcianka o 
kwotę  9.540,00 zł,  stanowiącą  planowaną  do wypłaty  w 2017 roku  nagrodę 
jubileuszową dla pracownika biblioteki.

Rozdział 92195 pozostała działalność
Zwiększa  się  o  10.000,00  zł  plan  wydatków  na  zagospodarowanie  terenu 
rekreacyjnego w Stobnie.

Dział 926 Kultura fizyczna Rozdział 92601 obiekty sportowe
Zmniejsza  się  o  534,00  zł  plan  wydatków  w  §  6060  na  zadanie  -  zakup 
przyczepki do kosiarki i oprzyrządowania.
Zwiększa się o 7.334,00 zł plan wydatków na zakupy materiałów na bieżące 
utrzymanie obiektów sportowych oraz o 9.000,00 zł plan na opłaty za media. 
Ponadto zaplanowano 10.000,00 zł na rekultywacje boiska w Runowie. 

Rozdział 92605 zadania w zakresie kultury fizycznej
Zmniejsza się wydatki na imprezy sportowe o kwotę 1.500,00 zł, w tym:
1) 1.000,00 zł w § 4190 organizacja Otwartego Turnieju Piłki Plażowej,
2) 500,00 zł w § 4190 Gminny Konkurs Ratownictwa Wodnego.
Zwiększa się wydatki na imprezy sportowe o kwotę 10.500,00 zł, w tym:
- 1.500,00 zł zawody sportowe dzieci i młodzieży,
- 5.000,00 zł na zawody osób niepełnosprawnych,
- 4.000,00 zł na usługi transportowe na organizowane imprezy sportowe.
Rozdział 92695 pozostała działalność
Przenosi  się  3.657,49 zł  z  §  6060 do §  4210 w planie  wydatków na  zakup 
pawilonu/namiotu eventowego do organizacji  festynów i koncertów (wydatek 
funduszu sołectwa Rychlik)

Uwag  nie  było.  Komisja  zaopiniowała  projekt  uchwały  pozytywnie 
jednogłośnie. Głosowało za 8.
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3. Projekt  uchwały  w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  powiatowi 
czarnkowsko-trzcianeckiemu.

Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie przez aklamację. 

4. Projekt uchwały w sprawie zwolnień z podatku od nieruchomości w ramach 
pomocy de minimis.

Pani  J.  Zieńko  wyjaśniła,  że  jest  to  zmiana  zwolnień  dla  przedsiębiorców 
budujących nowe budynki. Zwolnienia przedłużono do 10 lat, wcześniej były na 
okres 6 lat. 

Przewodniczący  komisji  pytał  o  zwolnienie,  które  nie  obowiązywało  
o  pomieszczenia  magazynowe  duże  gabarytowo,  ale  niezwiększające 
zatrudnienia. 

Burmistrz Trzcianki K. Czarnecki wyjaśnił, że Trzcianka nie jest położona tak 
centralnie,  aby  wielko  powierzchniowe  hale  były  budowane.  Natomiast 
istniejący  przedsiębiorcy  nie  mają  zastrzeżeń.  Jest  to  wyjście  naprzeciwko 
przedsiębiorcom. 

Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie jednogłośnie. Głosowało za 
9.

5. Projekt  uchwały  w  sprawie  szczegółowych  zasad  umarzania,  odraczania 
terminów spłaty, rozkładania na raty należności pieniężnych o charakterze 
cywilnoprawnym  przypadających  gminie  Trzcianka  i  jej  jednostkom 
organizacyjnym.

Pani J. Zieńko wyjaśniła, że 28.04.2017 r. weszła w życie ustawa o zmieniająca 
ustawę o finansach publicznych, która dała nam możliwość w należnościach nie 
podatkowych, jeżeli należność wraz z odsetkami nie przekracza 100 zł to można 
nie dochodzić tej kwoty. Zmiana dotyczy również podstawy prawnej. 

Radni nie mieli uwag. 
Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie jednogłośnie. Głosowało za 
9.
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6. Projekt  uchwały  w  sprawie  wniesienia  przez  gminę  Trzcianka  wkładu 
pieniężnego  do  Trzcianeckiego  Towarzystwa  Budownictwa  Społecznego  
Sp. z o. o. w Trzciance. 

Radni nie mieli uwag. 
Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie jednogłośnie. Głosowało za 
9.

7. Projekt  uchwały  w  sprawie  stwierdzenia  zakończenia  działalności  dotych-
czasowego Gimnazjum Nr 2 im. Ziemi Trzcianeckiej w Trzciance.
Komisja zapoznała się z projektem uchwały.  

8. Projekt  uchwały  w  sprawie  przekształcenia  sześcioletniej  Szkoły 
Podstawowej  Nr  2  im.  Władysława  Broniewskiego  w  Trzciance  
w ośmioletnią  Szkołę Podstawową Nr 2 im.  Władysława Broniewskiego  
w Trzciance.

Komisja zapoznała się z projektem uchwały.  

9. Projekt  uchwały  w  sprawie  przekształcenia  sześcioletniej  Szkoły 
Podstawowej  Nr  3  im.  Mikołaja  Kopernika  w  Trzciance  w  ośmioletnią 
Szkołę Podstawową Nr 3 im. Mikołaja Kopernika w Trzciance.

Komisja zapoznała się z projektem uchwały.  

10. Projekt  uchwały  w  sprawie  przekształcenia  sześcioletniej  Szkoły 
Podstawowej im. Henryka Sienkiewicza w Łomnicy w ośmioletnią Szkołę 
Podstawową im. Henryka Sienkiewicza w Łomnicy.

Komisja zapoznała się z projektem uchwały.  

11. Projekt  uchwały  w  sprawie  przekształcenia  sześcioletniej  Szkoły 
Podstawowej  im.  ppor.  Alfreda  Sofki  w  Białej  w  ośmioletnią  Szkołę 
Podstawową im. ppor. Alfreda Sofki w Białej.

Komisja zapoznała się z projektem uchwały.  

12. Projekt  uchwały  w  sprawie  przekształcenia  Zespołu  Szkół  w  Siedlisku  
w ośmioletnią szkołę Podstawową im. Miłośników Przyrody w Siedlisku.

Komisja zapoznała się z projektem uchwały.  
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13. Projekt uchwały w sprawie określenia oświatowych jednostek budżetowych, 
które gromadzą dochody na wydzielonym rachunku, źródeł tych dochodów 
i  ich  przeznaczenia,  sposobu  i  trybu  sporządzania  planu  finansowego, 
dokonywania zmian w tym, planie i ich zatwierdzania.

Komisja zapoznała się z projektem uchwały.  

14. Projekt  uchwały  w  sprawie przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego gminy Trzcianka w rejonie części 
wsi Łomnica-Łomnica Pierwsza.

Pan W. Putyrski wyjaśnił,  że jest to rejon Łomnicy Pierwszej.  W załączniku 
graficznym jest pokazany obszar, dla którego przystępuje się do opracowania 
planu.  Związane  jest  to  przede  wszystkim  z  wnioskiem  w  sprawie 
środowiskowych uwarunkowań przedsięwzięcia,  które  dotyczy chęci  hodowli 
prawie dwóch milionów kur. Na skutek wszczęcia procedury z tym wnioskiem 
do Burmistrza wpłynęło wiele pism mieszkańców okolicznych osad Łomnicy 
Folwark, Łomnicy Pierwszej i samej Łomnicy, którzy wyrażali swoje głębokie 
zaniepokojenie planami budowy tak dużej inwestycji w tym rejonie. Jedynym 
sposobem  na  tym  etapie  uregulowania  hodowanych  sztuk  jest  opracowanie 
planu miejscowego zagospodarowania.  Taki plan ma być opracowywany, ale 
nie ma on na celu ograniczenie  całkowite,  ale pewne ograniczenia  ilościowe 
wprowadzić. Gmina staje się powoli fermowym centrum. Problem nie z ilością, 
a odpadami produkcyjnymi. Możliwości są duże, a nie wiadomo, jakie plany ma 
inwestor. Nie jest to korzystne dla gminy, bo podatki nieduże a i zatrudnienie 
niewielkie. 

Radni nie mieli uwag do projektu uchwały.
Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie jednogłośnie. Głosowało za 
9.

15. Projekt  uchwały  w  sprawie miejscowego  planu  zagospodarowania 
przestrzennego miasta Trzcianki w rejonie os. Stanisława Poniatowskiego.

Pan W. Putyrski wyjaśnił, że na tym terenie obowiązuje plan. Jest to kwestia 
zmiany. Na tym terenie istnieje potrzeba zmiany związanej z przekształceniem 
budownictwa wielorodzinnego na budownictwo jednorodzinne i zmiany terenu, 
który był przeznaczony pod trafostację – znacznie większy niż potrzebny. Cała 
procedura została przeprowadzona. Jest to końcowy efekt. 
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Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie jednogłośnie. Głosowało za 
9.

16. Projekt  uchwały  w  sprawie miejscowego  planu  zagospodarowania 
przestrzennego gminy Trzcianka w obrębie geodezyjnym Siedlisko.

Pan  W.  Putyrski  prosił  o  zwrócenie  uwagi  na  plan  w świetle  wcześniejszej 
wypowiedzi.  Jako  mieszkaniec  Siedliska  protestowałby  przeciwko  takiemu 
planowi, choć w trakcie procedury takich protestów nie było. Są prowadzone 
dwa plany w ty rejonie, tj. Siedlisko i Rychlik. Rychlik został przyblokowany 
przez mieszkańców nie tylko Rychlika. Jest to teren w okolicach PGR. Z punktu 
procedury  nie  ma  przeszkód.  Tam  w  tej  chwili  obowiązuj  plan 
zagospodarowania  i  są  dwa  tereny  umożliwiające  hodowlę  po  210  DJP. 
Wpłynęło pismo od pana M. Łuczaka, który wezwał Radę Miejską Trzcianki do 
usunięcia naruszenia interesu prawnego w związku z tym, że zamiary inwestora 
były dużo większe niż przewidywał plan. 210 DJP to, np. 1500 tuczników, 3000 
warchlaków, 10.500 prosiąt  do dwóch miesięcy.  Po opracowaniu  tego planu 
zamiast dwa razy po 210 DJP jest 6 razy po 210 DJP. To jest 9.000 tuczników, 
18.000  warchlaków i  63.000  prosiąt  do  dwóch  miesięcy.  Nie  ma  przeszkód 
uchwalenie  tego  planu,  ale  problem z  zagospodarowaniem gnojowicy,  która 
będzie wytwarzana. 

Radny W. Perski zwrócił uwagę, że społeczność lokalna nie wypowiedziała się. 
Natomiast inwestor musi wszystkie warunki spełnić. 

Pan  W.  Putyrski  dodał,  że  radni  uznali,  że  wezwanie  pana  M.  Łuczaka  do 
usunięcia naruszenia jest słuszne i należy przystąpić do planu po raz kolejny. 
Decyzja należy do Rady, bo nie ma przeszkód, ale w tym rejonie funkcjonuje 
już tyle chlewni, ze z czasem w Siedlisku nie będzie można funkcjonować. 

Radny J. Łastowski zwrócił uwagę, że radni zostali trochę niedoinformowani. 
Był  plan,  pan M. Łuczak napisał  pismo,  że to  mało,  a  teraz okazuje  się,  że 
będzie taki wzrost. 

Radny  R.  Szukajło  proponował,  aby  głębiej  temat  przeanalizowała  Komisja 
Środowiska i Rozwoju Wsi. 
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Przewodniczący Komisji  T. Tomczak zaproponował, aby zapisać,  iż Komisja 
Gospodarcza  zapoznała  się  i  prosił  o  wyrażenie  opinii  przez  komisję 
merytoryczną. 

Komisja zapoznała się z projektem uchwały. 

17. Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawki procentowej opłaty 
adiacenckiej.

Pan  W.  Putyrski  wyjaśnił,  że  projekt  uchwały  wymagał  zmiany  podstawy 
prawnej. 

Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie jednogłośnie. Głosowało za 
9.

18. Projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  Programu  Rewitalizacji  Gminy 
Trzcianka na lata 2017- 2023.

Pan W. Putyrski wyjaśnił, że jest to duży krok w staraniach o środki związane 
z  rewitalizacja  pl.  Pocztowego.  Taki  jest  obligatoryjny  element  związany  ze 
składanym wnioskiem aplikacyjnym o  rewitalizację  pl.  Pocztowego  łącznie  
z  budową  centrum  Integracji  Społecznej.  Posiadamy  lokalny  Program 
rewitalizacji miasta Trzcianki, który był przygotowany pod potrzeby pozyskania 
środków  na  termomodernizacje  SP  Nr  2.  W  związku  ze  zmianą  przepisów 
należało ten Program opracować od nowa i do 2023 r.  będzie obowiązywać. 
Cała  procedura  trwała długo.  Firma,  która  opracowywała Program podzieliła 
obszar na jednostki przestrzenne podobne pod różnymi względami. Jest takich 
6 obszarów na terenie miasta i 18 na terenie gminy. Metodą 14 wskaźników 
obszary zostały opisane, po szczegółowej analizie statystycznej. Po ten analizie 
ustalono  również  obszary  zdegradowane.  Te  obszary  to  centrum  miasta 
Trzcianki  i  miejscowości  Górnica,  Przyłęki,  Runowo,  Rychlik,  Siedlisko  
i  Wrząca.  Na tej  podstawie ustalono obszar podlegający rewitalizacji.  Na tej 
podstawie  opracowano  przedsięwzięcia  rewitalizacyjne,  czyli  projekty,  które 
będą realizowane w poszczególnych obszarach. Zostało to zebrane do dwóch 
programów  rewitalizacyjnych,  a  w  tych  programach  pięć  projektów 
rewitalizacyjnych  do  realizacji.  Między  innymi  zagospodarowanie  placu 
Pocztowego  z  budową  Centrum  Integracji  oraz  zagospodarowanie  terenu 
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targowiska. Będzie to główny projekt do realizacji. Łącznie 15 mln zł – 12 mln 
plac Pocztowy i 3 mln targowisko, z tego 85% kwoty dofinansowanie z POSI. 

Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie jednogłośnie. Głosowało za 
9.

19. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnej Strategii Rozwiązywania
Problemów Społecznych dla Gminy Trzcianka na lata 2017 – 2022.

Przewodniczący  komisji  zaproponował,  aby  opinię  wyraziła  komisja 
merytoryczna, czyli Komisja Spraw Społecznych. 
Komisja zapoznała się z projektem uchwały. 

20. Projekt  uchwały  w  sprawie  rozpatrzenia  skargi  na  działania  Burmistrza 
Trzcianki.

Komisja zapoznała się z projektem uchwały. 

21. Komisja  zapoznała  się  ze  sprawozdaniem Komisji  Rewizyjnej  z  kontroli 
Muzeum Ziemi Nadnoteckiej. 

22. Komisja zapoznała się z informacją Burmistrza Trzcianki o pracy między 
sesjami. 

Przewodniczący  Komisji  odniósł  się  do  sprawozdania  Straży  Miejskiej 
zawartego  w  informacji  Burmistrza,  że  kontrolowano  strefy  płatnego 
parkowania  39  razy.  Stwierdził,  że  nie  ma  informacji  o  wynikach  kontroli, 
dlatego prosił o uzupełnienie informacji.  
Radny  J.  Łastowski  zwrócił  uwagę,  aby Straż  Miejska  częściej  zaglądała  na 
parking płatny. 

Pan  W.  Putyrski  poinformował  również  o  bieżącej  realizacji  planu 
zagospodarowania jeziora Sarcz, na pytanie K. Jaworskiego, informując między 
innymi  że  problemy  są  z  uzgodnieniami  ewidencji  gruntów  ze  stanem 
faktycznym, np. odlesienie terenu, które jest boiskiem. 

Ad 8) Zapoznanie się ze sprawami wniesionymi do komisji.
Nie wniesiono spraw. 

Ad 9) Bieżąca informacja o prowadzonych inwestycjach na terenie gminy.
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Pan W. Putyrski poinformował, że zaangażowanie wydatków majątkowych jest 
w  wysokości  99,51%.  Nie  ma  żadnych  zadań,  które  nie  byłyby  zlecone. 
Wszystkie  zadania  planowane  udało  się  zrealizować,  poza  lodowiskiem,  dla 
której  to  inwestycji  próbowano  dwukrotnie  znaleźć  wykonawcę.  Wykonano 
jedynie  podbudowę  pod  lodowisko.  W trakcie  realizacji  są  główne  zadania: 
termomodernizacja obiektów oświatowych. 

Ad 10) Informacja o realizacji wniosków Komisji Gospodarczej.
Przewodniczący  Komisji  zapoznał  radnych  z  odpowiedziami  na  wnioski 
radnych z poprzednich komisji. Uwag nie było. 

Ad 11) Wolne wnioski i zapytania. 
 
Radny R. Wilant prosił  o wyjaśnienie,  dlaczego używa się kodu pocztowego 
Trzcianki  dla  miejscowości,  które  miały  swoje  kody,  np.  Biała,  Siedlisko, 
Niekursko. 

Ad 12) Zamknięcie posiedzenia.

W  związku  z  wyczerpaniem  porządku  obrad,  Przewodniczący  Komisji 
podziękował wszystkim za aktywny udział i zamknął posiedzenie komisji. 

     Protokolant Przewodniczący Komisji 

Marzena Domagała       Tomasz Tomczak
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